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Protokół Nr XXIII/2022 
z posiedzenia XXIII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 31 stycznia 2022 roku 
 
Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w sali konferencyjnej UG Fabianki z zachowaniem środków 
ostrożności z uwagi na obowiązujące w całym kraju obostrzenia epidemiologiczne związane z pandemią 
Covid-19. W sesji uczestniczyli tylko radni według załączonej listy obecności oraz Wójt Gminy Fabianki – 
Zbigniew Słomski. Obrady XXIII  sesji rozpoczęły się o godz. 16.00 i trwały do godz. 18.43.  
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXIII sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 13 radnych. Nieobecny Radny Piotr Jetter oraz Radny Marian Znajmiecki. Następnie powitał 
wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego oraz Wójta Gminy Fabianki.   

 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ogłosił dyskusję nad porządkiem obrad sesji po czym zgłosił wniosek                       

o rozszerzenie porządku poprzez dodanie w pkt. 8 podpunkt 7 i 8  projektów uchwał w sprawie: pkt.7) 
w sprawie określenia zasad przeznaczenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów, 
pkt.8) w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Województwa Kujawsko – Pomorskiego                                         
na zabezpieczenie dotacji na realizację projektu „Ośrodki wsparcia  pełne WERWY w województwie 
kujawsko-pomorskim. 

 
 Brak dalszych uwag do treści porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XXIII sesji.  
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XXIII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

    ”      1.  Otwarcie XXIII  sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Zatwierdzenie porządku sesji,   
3. Zatwierdzenie protokołu z XX sesji RG z dnia 16 listopada 2021 roku. 
4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej przewodniczącego Rady Gminy Fabianki, 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności  z realizacji  
      uchwał, 
6.  Uchwalenie budżetu gminy na 2022 rok: 

  1) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie budżetu, 
  2) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania planowanego     
       deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok,  
  3)  analiza projektu budżetu na 2022 r., 
  4)  wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy dotyczące projektu budżetu na 2022r., 
  5)  dyskusja 
  6)   podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2022, 
  7) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały o Wieloletniej 
 Prognozie  Finansowej, 
  8) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2022 -  2030. 

7.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
8.  Rozpatrzenie projektów uchwał : 

1) w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę 
Fabianki w 2021 roku, 

2) w sprawie wniesienia mienia do spółki pod firmą Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa „KZN – 
Toruńskie” spółka z o.o. z siedzibą w Toruniu, 
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3) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

4) w sprawie ustalenia dopłat dla odbiorców usług wodno – kanalizacyjnych,  
5) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy rady Gminy na 2022 rok, 
6) w sprawie planu pracy stałych komisji Rady Gminy Fabianki na 2022 rok, 
7) w sprawie określenia zasad przeznaczenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów, 

 8)  w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Województwa Kujawsko – Pomorskiego na zabezpieczenie 
dotacji na realizację projektu „Ośrodki wsparcia  pełne WERWY w województwie kujawsko-pomorskim. 

 9. Interpelacje i zapytania radnych.   
10. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
11. Zakończenie sesji.   ” 

 
Ad.3 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XX  sesji RG                                                  

z dnia 16.11.2021 r.  
 
Brak uwag.  Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
z sesji Nr XX/2021 z dnia 16.11.2021 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad.4 
 
Przewodniczący RG – przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Poinformował, iż od ostatniej 

sesji wiodącymi tematami roboczego spotkania z Wójtem były następujące sprawy: kosztów 
ogrzewania obiektów gminnych z uwagi na drastycznie rosnące ceny opału, gazu, oleju opałowego; 
stanu dróg w gminie w związku z występującymi niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi oraz 
doraźnymi naprawami; zdalnego nauczania w szkołach w związku z rosnącą pandemią koronawirusa.   
Dodał, iż wspólne z Wójtem rozważali kwestię jak Polski Ład będzie oddziaływał na dochody a także 
inwestycje naszych mieszkańców w dobie drastycznego wzrostu cen towarów i usług. Rozmowy 
dotyczyły realizacji naszych inwestycji samorządowych na które planowaliśmy pozyskać środki z UE,                
a na dzień dzisiejszy wiemy, że powyższe środki zostały zablokowane.  

 
Nikt nie zgłaszał zapytań. 
 
Ad.5 
 
Wójt – podziękował wszystkim za przybycie na sesję. Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych przez Radę Gminy na XIX I XX sesji w dniu 13 i 28 grudnia 2021 roku ( w załączeniu do 
protokołu). Korzystając z obecności sołtysów nadmienił, iż pojawił się problem związany z podjęciem 
na ostatniej sesji uchwały w sprawie diet sołtysów. Wyjaśnił, iż nadzór Wojewody kujawsko – 
pomorskiego nakazał nam dokonanie zmiany zapisu uchwały poprzez sprecyzowanie za co dokładnie 
przysługuje sołtysom dieta a także dokonanie potrąceń z uwagi na nieobecność na posiedzeniach rady 
i niewykonywanie powierzonych obowiązków. Stąd też w porządku obrad pojawił się projekt uchwały 
w tej sprawie. Poinformował o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym. Otrzymaliśmy 
promesę wstępną Rządowego Funduszu Polski Ład na realizację przebudowy dróg gminnych. 
Uczestniczyliśmy w spotkaniu 17 partnerów w ramach projektu „Ośrodki wsparcia pełne Werwy”. 
Nowy projekt będzie realizowany od września 2022 roku i zapewni finansowanie funkcjonowania DDP 
w Urszulewie. Wzięliśmy udział w spotkaniach w Urzędzie Marszałkowskim dla gmin tworzących 
Miejski Obszar Funkcjonalny Włocławka. Obszar Włocławka i gmin powiatu włocławskiego objęte będą 
instrumentem Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, na którego realizację w nowym programie 
zarezerwowano kwotę 35 mln euro. Gmina złożyła następujące projekty do tego programu: budowę 
kanalizacji sanitarnej ul. Włocławskiej i w ulicach sąsiednich w Szpetalu Górnym; budowę tras 
rowerowych w gminie; montaż mikroinstalacji fotowoltanicznych na budynkach użyteczności 
publicznej; termomodernizację szkoły w Fabiankach; wymianę oświetlenia na energooszczędne; 
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rozbudowę, przebudowę i modernizację stacji uzdatniania wody w Szpetalu Górnym; budowę i 
modernizację sieci wodociągowej. Otrzymaliśmy pozytywną akceptację naszego projektu w konkursie 
Cyfrowa Gmina w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa. W ramach tego projektu zostanie 
zakupiony sprzęt informatyczny i oprogramowanie na potrzeby UG Fabianki oraz jednostek 
organizacyjnych. W ramach projektu „Wyposażenie PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim zakupiono 50 szt. 
pojemników na odpady o pojemności 1100l, 240 l, i 120l za kwotę 13.000 zł; ciągnik ZETOR za kwotę 
310.000 zł oraz przyczepy PRONAR o wartości 81.000 zł. W ramach tego projektu zostanie jeszcze 
zakupiona koparko-ładowarka. W styczniu złożyliśmy wniosek o dofinansowanie utrzymania DD 
Senior+ w Świątkowiznie. Placówka ta rozpoczęła działalność z początkiem 2022 roku. Złożyliśmy dwa 
wnioski o powierzenie grantów na realizację projektu „Aktywizacja społeczna osób starszych z sołectwa 
Fabianki”. Realizacja projektów planowana jest na okres maj – grudzień 2022 roku. To przedsięwzięcia 
komplementarne z projektem rozbudowy budynku UG Fabianki. Będą to zajęcia szkoleniowe i 
warsztatowe w dobudowanej części budynku. Złożyliśmy wniosek na dofinansowania modernizacji 
drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Chełmica Mała cz. Działki 90.  Od połowy roku 
prowadzone są rozmowy z trzema przedsiębiorcami w zakresie utworzenia NOZ na terenie gminy po 
byłym przedszkolu. W miesiącu lutym planowane jest otwarcie punktu aptecznego w Fabiankach. Cały 
koszt remontu obiektu został sfinansowany przez najemcę. Poinformował, iż aktualnie uzupełniana jest 
przez projektanta koncepcja budowy chodnika wzdłuż drogi krajowej 67 na odcinku Bogucin – Kulin. 
Prowadzone były rozmowy z właścicielami gruntów z przeznaczeniem pod cmentarz w Chełmicy Dużej. 
Wystąpiliśmy też z pismem do ARiMR o wyrażenie zgody na zbycie tego gruntu przez właścicieli pod 
cmentarz. Nadmienił, iż odbył wiele rozmów z wykonawcą budowy kanalizacji sanitarnej w Szpetalu 
górnym. Dodał, iż prace przez wykonawcę są wykonywane opieszale i może to zakłócić planowany 
termin zakończenia prac związany z budową kanalizacji. Poinformował, iż w ramach przeprowadzonych 
wielu rozmów ze starostwem udało się uzyskać w ramach zawartego porozumienia 7 dodatkowych 
kursów publicznego transportu zbiorowego z Gminy Fabianki do miasta Włocławek. Nadmienił, iż w 
wyniku niesprzyjających warunków pogodowych degradacji ulegają prawie wszystkie drogi bez 
względu na rodzaj nawierzchni czy to asfaltowej czy to szutrowej. Doraźne remonty zostaną wykonane 
w sprzyjających warunkach pogodowych. Poinformował, iż odbyło się spotkanie z dyrektorami 
placówek oświatowych w zakresie przygotowania do zdalnego nauczania, kosztów ogrzewania szkół, 
podjęcia decyzji o zamknięciu szkół w okresie ferii zimowych oraz wpływu uregulowań Polskiego Ładu 
na wysokość wynagrodzeń dla nauczycieli.   

 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad sprawozdaniem Wójta. 
 
Radna Szczepańska Ewa – poprosiła o informację co z uchwałą o bibliotece? 
 
Wójt – wyjaśnił, iż uchwała została unieważniona przez nadzór wojewody.  
 
Ad.6 
 
1) 
Przewodniczący RG - przedstawił treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 

budżetu na 2022 rok. (w załączeniu do protokołu) 
 
2) 
Przewodniczący RG - zapoznał obecnych z treścią opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok. 
(w załączeniu do protokołu) 

 
3) 
Przewodniczący RG - zarządził dyskusję nad projektem budżetu. 
 
Skarbnik – poinformowała, iż projekt budżetu został radnym przedstawiony w formie opisowej i 

tabelarycznej zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Na posiedzeniu komisji omówione zostały 
poszczególne paragrafy dochodów i wydatków. Zgodnie z prośbą radnych materiały w zakresie 
planowanych inwestycji i funduszu sołeckiego otrzymali sołtysi.  Poinformowała, iż doszły jeszcze trzy 
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zmiany do projektu budżetu takie jak: 1) wykonanie chodnika przy drodze krajowej 67 Bogucin – Kulin, 
2) dokonano korekty zapisu dotyczącego budowy placu zabaw (W projekcie omyłkowo pojawił się zapis 
budowa placu zabaw w Fabiankach a powinien być budowa placu zabaw w Gminie Fabianki) , 3)  
rozwinięcia paragrafu 12 uchwały dotyczącego upoważnienia Wójta do wykonywania czynności. 

 
Radna Szczepańska Ewa – poprosiła aby Skarbnik omówiła zapis § 12 uchwały z uwagi na nowe uprawnienia 

kierowników.  
 
Skarbnik – poinformowała po kolei czego dotyczą uprawnienia. Wyjaśniła, że pokryciem deficytu będą 

zaciągnięte kredyty i pożyczki. Jeśli chodzi o zaciąganie zobowiązań i podpisywanie umów przez 
kierowników to dotyczy tylko, takich umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 
następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania gminy. Dotyczy to np. umowy z Energą. 

 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała  czy przewidziany w projekcie budżetu zakup domków holenderskich 

dotyczy zakupu takich samych domków jak ten w Cypriance? 
 
Wójt – poinformował, że jeden z tych domków w budżecie to właśnie ten w Cypriance. Drugi zostanie 

zakupiony dla sołectwa Krępiny. Nadmienił, że gmina nie dokonywała żadnych uzgodnień co do 
wcześniejszego pozyskania przez sołectwo Cyprianka domku holenderskiego. Poprosił także aby 
wszyscy rozmówcy ostrożnie rozgłaszali swoje sugestie darząc większym zaufaniem wszystkich 
mieszkańców, którzy aktywnie działają na rzecz swoich lokalnych społeczności.   

 
Radna Szczepańska Ewa – nadmieniła, że jeszcze nie zatwierdziliśmy budżetu a domek w Cypriance już stoi. 

Co byłoby gdyby Rada nie zaakceptowała takiego wydatku? Stwierdziła, że jako radna chciałaby 
usłyszeć jakieś sprawozdanie od Prezesa PGK  dot. gospodarki odpadami lecz jak zwykle nie ma go na 
sesji. 

 
Skarbnik – poinformowała, że uchwała w sprawie śmieci dotyczy zgody na pokrycie z budżetu części kosztów 

na gospodarowanie odpadami. Nie dotyczy to dotacji. 
 
Radny Wojciech Mosakowski  – zapytał czy w § 12 pkt.3 uchwały dotyczy to także naszej spółki komunalnej? 
 
Skarbnik – wyjaśniła, że to nie jest jednostka organizacyjna gminy a ten zapis dotyczy tylko takich jednostek. 
 
4) 
Przewodniczący RG - przedstawił wniosek ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji rady w dniu 

28.01.2022 roku w sprawie dokonanej analizy projektu budżetu na 2022 rok oraz Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2022-2030 (w załączeniu do protokołu). 

 
5) 
Dyskusja nad projektem budżetu na 2022r. 
 
Radny Wojciech Mosakowski  – stwierdził, że podoba mu się budżet bo jest bardzo merytoryczny. Dodał, że 

zapewne swoim stwierdzeniem zaskoczył kolegów. 
 
Wójt – stwierdził, iż tak jak padły wcześniej sugestie i stwierdzenia ten budżet jest wychodzący naprzeciw 

mieszkańcom. Skupiony na kanalizacji, wodociągach. Nadmienił, iż ma nadzieję, że uda się pozyskać 
środki zewnętrzne na realizację podstawowych inwestycji. Jesteśmy też przygotowani do weryfikacji 
budżetu w trakcie jego realizacji. Podziękował wszystkim a przede wszystkim sołtysom i mieszkańcom, 
którzy aktywnie uczestniczą w zebraniach sołeckich i zgłaszają problemy życia codziennego, ale także 
ich rozwiązania. Rozwiązania te mają swoje odzwierciedlenie w projekcie budżetu.  Podziękował także 
pracownikom i radnym za rzeczową dyskusję i pracę nad projektem budżetu na 2022 rok.  

 
Brak dalszej dyskusji. 
 
6) 
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Przewodniczący RG – oczytał projekt uchwały budżetowej na 2022 rok.  Następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                       
Nr XXIII/231/2022 z dnia 31 stycznia 2022 roku w sprawie budżetu na rok 2022   (wykaz imienny głosowania 
w załączeniu) 
 
7) 
Przewodniczący RG - przedstawił treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 

uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej. (w załączeniu do protokołu) 
 
8) 
Skarbnik – poinformowała, iż uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej musi być przyjęta wraz                                  

z budżetem. Dodała, że różnica do liczenia relacji zgodnie z art.7 ustawy o dochodach jednostek 
samorządu terytorialnego dotyczy wyboru Wójta w zakresie relacji  3 lub 7 letniej. Dla nas jest 
korzystniejsza relacja 7 letnia.  

 
Przewodniczący RG - wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej został 

przedstawiony i dyskutowany na posiedzeniach komisji. Zapytał czy są jakieś zapytania w tej sprawie? 
Z uwagi na brak zapytań zarządził głosowanie. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 
Nr XXIII/232/2022 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2022 - 
2030. (w załączeniu wykaz imienny głosowania)  
 
Przerwa w obradach sesji - 10 minut.  
 
Przewodniczący RG – wznowił obrady XXIII sesji. 
 
Ad.7 
 
Przewodniczący RG – przedstawił wnioski z posiedzenia wszystkich komisji w dniu 28 stycznia 2022 roku. 
 
Ad.8 
 
1) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Fabianki w 2021 roku. 

 
Kierownik GZO w Fabiankach – przypomniał, iż jak co roku do 20 stycznia organ prowadzący szkołę ma 

obowiązek przeprowadzenia analizy poniesionych w roku poprzednim wydatków na wynagrodzenia 
nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Następnie sporządza sprawozdanie, które 
przedstawia RIO, Radzie Gminy, Dyrektorom szkół oraz przedstawicielom związków zawodowych 
nauczycieli. Zgodnie z powyższym przedkładamy dzisiaj stosowne sprawozdanie za 2021 rok. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– w związku z brakiem dalszej dyskusji nad projektem uchwały zarządził 

głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XXIII/233/2022 z dnia 31 stycznia 2022 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy 
Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez gminę Fabianki w 2021 roku. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
2) 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o wyjaśnienie zasadności podjęcia uchwały w sprawie 

wniesienia mienia do spółki pod firmą Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa „KZN – Toruńskie” spółka                 
z o.o. z siedzibą w Toruniu.  

 
Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż w ślad za podpisaniem aktu notarialnego o utworzeniu spółki „KZN-

Toruńskie” , której to udziałowcem jest Gmina Fabianki dzisiejszą uchwałą wyrażamy zgodę na 
wniesienie mienia do spółki, które to stanowi nasz wkład niepieniężny za który to gmina obejmuje 1030 
udziałów w spółce. Wniesienie aportem gruntów pod budowę bloku czynszowego w Chełmicy – 
Cukrowni otworzy drogę do przygotowania przez spółkę dokumentacji budowlanej, uzyskania 
wymaganych prawem pozwoleń, a następnie rozpoczęcia prac budowlanych. 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – oczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                            
Nr XXIII/234/2022 z dnia 31 stycznia 2022 roku w sprawie  wniesienia mienia do spółki pod firmą Społeczna 
Inicjatywa Mieszkaniowa „KZN – Toruńskie” spółka z o.o. z siedzibą w Toruniu. 
  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
3) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
Radny Wojciech Mosakowski  – stwierdził, że rozpisał sobie § 3300 𝑧𝑎𝑘𝑢𝑝 𝑢𝑠ł𝑢𝑔 𝑝𝑜𝑧𝑜𝑠𝑡𝑎ł𝑦𝑐ℎ to są koszty 

oddawania śmieci na wysypisko. Co wchodzi jeszcze w te koszty? To kwota z urzędu? 
 
Wójt – stwierdził, iż jest to wartość zadania po przetargu. W połowie roku ogłoszony był przetarg na śmieci. 

Wartości przetargu zmusiłyby nas do podniesienia cen za śmieci. Chcąc tego uniknąć musieliśmy                               
z budżetu dać pieniądze bo trudno w tym przypadku obarczać mieszkańców a spółkę deficytem. Dodał, 
że gdyby to było 40-50 tys. Złotych to udałoby się to zrealizować. Przy wyższej różnicy musimy jednak 
wesprzeć PGK. Stwierdził, że dobrze, iż ustawodawca przewiduje taką furtkę.  

 
Brak dalszych zapytań.  
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                          
Nr XXIII/235/2022 z dnia 31 stycznia 2022 roku w sprawie  pokrycia części kosztów gospodarowania 
odpadami komunalnymi dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
4) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie ustalenia dopłat do 

odbiorców usług wodno – kanalizacyjnych. 
 
Prezes PGK spółka z o.o. – poinformował, iż zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków Rada Gminy może podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej z wybranych lub 
wszystkich grup taryfowych odbiorców usług.  
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Radny Wojciech Mosakowski  – zwrócił uwagę po raz kolejny na fakt, iż dopłaty są niesprawiedliwe bowiem 
mieszkańcy, którzy nigdy nie będą mieli kanalizacji muszą dopłacać do kanalizacji innych.  

 
Przewodniczący RG – stwierdził, że każdy radny i komisja ma prawo wnioskować do rady i składać swoje 

wnioski. 
 
Wójt – stwierdził, że oczekuje od radnych propozycji. Zaproponowaliśmy podwyżkę aby 50% dopłaty pokryć 

z budżetu a 50% przez mieszkańców. Poprosił aby wskazać konkretną podwyżkę cen. Dzisiaj nie ma 
możliwości uzgodnienia cen bez regulatora jakim są Wody Polskie a oni jasno twierdzą, że nie możemy 
zejść z dopłat.  

 
Radny Wojciech Mosakowski  – stwierdził, że przygotuje projekt uchwały. 
 
Prezes PGK – odniósł się do wspomnianych negocjacji z regulatorem.  Gdyby radny był przy tych rozmowach 

to  wiedziałby jak one wyglądają. Cały czas negocjujemy  wysokości dopłat. Wójt trzyma się twardo 
swojego stanowiska i nie chce ustąpić. Z uwagi na to mamy też opóźnienie i straty dla spółki. 

 
Radny Wojciech Mosakowski  – dodał, iż rozumie ale skąd np. takie Lipno ma takie ceny wody, że dopłacają 

18 zł do 1 m3. 
 
Prezes PGK – stwierdził, że stawki za wodę i ścieki są tak samo wyliczane jak stawki w energa. Powinien to 

radny rozumieć.  
 
Brak dalszej dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 12 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                         
Nr XXIII/236/2022 z dnia 31 stycznia 2022 roku w sprawie  ustalenia dopłat do odbiorców usług wodno – 
kanalizacyjnych.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
5) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem planu pracy Rady Gminy Fabianki na 2022 rok.  
 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                
Nr XXIII/237/2022 w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy na 2022 rok. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
6) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad przedłożonymi radnym w materiałach projektami planów pracy 

poszczególnych Komisji Rady Gminy Fabianki na 2022 rok. 
 
Nikt nie zaproponował poprawek do projektów opracowanych planów pracy poszczególnych stałych komisji. 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                
Nr XXIII/238/2022 w sprawie planu pracy stałych komisji Rady Gminy Fabianki na 2022 rok.  
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
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7) 
 
Przewodniczący RG – poprosił o zabranie głosu przez Wójta Gminy. 
 
Wójt – wyjaśnił, iż jak już wcześniej wspominał w swoim sprawozdaniu nadzór Wojewody uchylił nam podjętą 

w grudniu uchwałę o wysokości diet dla sołtysów z uwagi na brak zapisów dotyczących dokładnego 
określenia zasad wynagradzania sołtysów i konieczność dokonywania potrąceń z uwagi na nie 
wykonywania swoich obowiązków przez sołtysów. 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                         
Nr XXIII/239/2022 w sprawie określenia zasad przeznaczenia diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla sołtysów. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

 
8) 
 
Przewodniczący RG – poinformował, iż kolejna uchwała dotyczy ustanowienia hipoteki na rzecz 

województwa kujawsko – pomorskiego na zabezpieczenie dotacji na realizację projektu. 
 

Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                         
Nr XXIII/240/2022 z dnia 31 stycznia 2022 roku w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego na zabezpieczenie dotacji na realizację projektu „Ośrodki wsparcia  pełne WERWY 
w województwie kujawsko-pomorskim” (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

 
Ad.9  
 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał jaki jest status tego zabytkowego budynku w parku w Szpetalu 

Górnym tzw. Lamusa? Czy tam coś się dzieje ? 
 
Wójt – poinformował, że na obecną chwilę nie realizujemy przebudowy tego obiektu ponieważ nie ma 

żadnego programu, który umożliwiłby nam pozyskanie środków zewnętrznych na ten cel.   Planujemy 
ten obiekt wykorzystać na cele szkolne a przede wszystkim na zajęcia dla przedszkolaków. Gdy pojawi 
się możliwość pozyskania środków to wówczas przystąpimy do przebudowy obiektu. Mamy wstępną 
zgodę od Konserwatora Zabytków na wykonanie prac w środku budynku zachowując zewnętrzną bryłę 
budynku zgodnie z założeniami Konserwatora.  Nadmienił, że nie ukrywa, iż mamy problem z jednym 
lokatorem, który nie chce nam opuścić dobrowolnego tego budynku. Dla tej osoby mamy 
zabezpieczony inny lokal i w tym roku podejmiemy działania mające na celu wyeksmitowania tej osoby. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał kiedy będzie zamontowana oprawa świetlna na ul. Lipowej przy parku 

z funduszu sołeckiego  na 2020 r.? 
 
Wójt – poinformował, iż mamy do zamontowania 7 opraw ale musimy podpisać aneks z Energą. Po 

podpisaniu aneksu w marcu przystąpimy do montażu tych opraw w terenie. Jedną z nich jest oprawa 
na ul. Lipowej. Rozmawialiśmy także o wymianie trzech opraw w parku na ledowe, które będzie dawało 
inny efekt. 

 
Radna Ewa Szczepańska – poprosiła Wójta o informację na temat kwestii wycinki przy drodze powiatowej w 

Chełmicy -Cukrowni, o którą pytała na posiedzeniu komisji rady. 



str. 9 
 

 
Wójt – poinformował, że w dniu dzisiejszym wyszło pismo do zarządu Dróg Powiatowych o złożenie wniosku 

na przycięcie drzew.  
 
 
Ad.10 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, że chciałby jeszcze wrócić do działalności spółki PGK. Nie jest to                            

w żadnym razie żaden personalny atak na Prezesa lecz kwestia wyjaśnienia pewnych kwestii. Zamysłem 
utworzenia spółki było pomniejszenie kosztów utrzymania spółki poprzez wyjście na zewnątrz jako 
przedsiębiorca i możliwość uczestniczenia w przetargach. Należałoby usiąść i przemyśleć jakie działania 
należy podjąć i w jakim punkcie aby zmniejszyć koszty wykonywania zadań dla gminy. Rozumiem, że 
nie ma teraz kadry i fachowców ale w takim kształcie jak jest, to dzisiaj zastanowić trzeba by się może 
czy słusznie przekształcono zakład w spółkę.  Jeszcze raz podkreślił, że nie jest to żaden personalny 
wyjazd do p. Wójta czy Prezesa.  

 
Prezes PGK – to niej tak jak mówi radny z dochodami spółki. Gdy spółka pozyskuje dochody z działalności 

statutowej nie możemy tych pieniędzy przeznaczyć do gosp. Odpadami, konserwacji sieci bo 
narażalibyśmy spółkę na straty. My te fundusze przeznaczamy na rozwój. My aktualnie nie możemy 
narzekać na niedobór jakichś narzędzi. Wiadomo, ze chciałoby się zawsze więcej. My zarobione 
pieniądze z działalności tzw. Około możemy przeznaczyć tylko i wyłącznie na swój rozwój. Ten rok 2021 
na pewno nie skończymy z dużym zyskiem ale minimalnym. Jesteśmy w trakcie bilansu i na pewno nie 
będzie straty. Straty nie mieliśmy w roku poprzednim i nie będzie i w tym, mimo tego, że cały czas 
jedziemy na starych stawkach na wodę i ścieki i mimo podwyżek cen towarów i usług. Wszystko idzie 
do góry a my ze stawkami stoimy w miejscu. To są straty rzędu kilkuset tysięcy złotych. Spółka stara się 
działać. Przypomniał, że był przetarg na 1,5 mln. zł a my wozimy za 750 zł. Nie ma może jakichś 
kokosów. 

 
Sołtys sołectwa Kulin –  zapytał czy uda się ponownie zamontować lampę solarną przy świetlicy w Urszulewie, 

która została skradziona? 
 
Wójt – poinformował, iż nie wie czy uda się jeszcze w tym roku zamontować pięć lamp, które zostały 

skradzione.  Poprosił aby pamiętać, że to są dodatkowe koszty nie przewidziane w budżecie. 
 
Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, że mówiąc o kosztach spółki nie chodziło mu o  wynagrodzenia 

czy zakupy ale o straty na sieciach. 
 
Sołtys sołectwa Skórzno – poprosił radnego powiatowego obecnego na sesji o ingerencję w sprawie naprawy 

drogi ze Szpetala Górnego w kierunku mostu. Zjazd z góry jest w tragicznym stanie i to od dawna a nic 
w tym zakresie się nie robi. 

 
Radny Powiatu Jezierski – wyjaśnił, iż droga na tym odcinku niestety nie należy do powiatu. Jest to droga 

miasta Włocławek. Gdyby to była droga powiatu to dawno już byłaby zrobiona. Dodał, że doszły do 
niego informacje, że jest przewidziana do remontu.  

 
Brak dalszych wniosków i zapytań.  
 
Ad.11 
Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XXIII sesji Rady 

Gminy Fabianki w dniu 31 stycznia 2022 roku. 
 
     
    Protokołowała:  
 podinsp. Anna Wodzyńska 


